
 
   

  

         
 

       

              
            

         

 

       

             

          

               
            
            

              
     

        

          
  

 

Uppföljning byamöten
2023-04-14 10:00 - 12:00 

Plats 
Kramsta Plan 3 

Deltagare 
Roland Hamlin (Organisatör), Mikael Timerdal (Frånvarande), Simon Rosell, Suzanne Bäckman, 
Therése Åhlström 

1. Projektets organisation och samarbetsformer 

Mötet är en del av ett projekt finansierat av Tillväxtverket under 2022-2024, "Utvecklad service på 

Ljusdals kommuns landsbygder". Projektet beskrivs i bifogad fil. Ett mål är att förbättra 

samverkan mellan olika kommunala förvaltningar när det gäller landsbygdens utveckling. 

Bilagor 
Serviceprojekt 230414.pptx 

1.1. Datum för uppföljningsmöte internt 

Detta sammanträde inleddes 22 mars, och återupptogs 14 april då inkomna frågor följts upp. 

1.2. Hur utveckla kommunens arbete med inkomna frågor? 

Vid uppföljningen av byamötena ser vi att vi behöver arbeta med att lämna snabbare och mer 
relevanta svar på de frågor som kommer in. Kontaktcenters arbete, regelbundna träffar med 

byalagen och egna förvaltningsöverskridande möten bidrar till att frågor lättare hamnar på rätt 
mottagare. För att kunna mäta vår egen utveckling behöver vi mäta antalet inkomna frågor och 

tiden det tar att besvara dem. 
Förslag: Kontaktcenter kategoriserar frågor gällande landsbygdsutveckling och följer upp 

hanteringen. 

Åtgärder 

Diskussion om fortsatt projektarbete och interna processer sker vid nästa planerade 
möte 18 april. 

2023-04-18 Roland Hamlin 
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2. Uppföljning från Los 15 mars 

Mötesnoteringar från träffen i Los 15 mars bifogas. 

Bilagor 
Möte Los 230315.docx, Utanordning fika Los 230315.pdf 

3. Uppföljning från Kårböle 16 mars 

Mötesnoteringar från träffen i Kårböle 16 mars bifogas. 

Bilagor 
Möte Kårböle 230316.docx, Utanordning fika Kårböle 230316.pdf 

4. Uppföljning från Ramsjö 20 mars 

Mötesnoteringar från träffen i Ramsjö 20 mars bifogas. 

Bilagor 
Möte Ramsjö 230320 Service på landsbygd.docx, Utanordning fika Ramsjö 230320.pdf 

5. Frågor att följa upp/återkoppla 

Under denna punkt går vi igenom frågor som lyftes under byamötena, och sammanställer de svar 
vi fått in vid undersökning med kommuntjänstepersoner. 

5.1. Infrastruktur 

Åtgärder 
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Frågor ställdes gällande gällande GC-vägen i Los 

2023-04-14 Simon Rosell 

När GC vägen byggdes så nådde man inte hela vägen fram till följd av 

markåtkomst, detta är något som kommunen har under bevakning, och har för 
avsikt att under 2024 ta kontakt med berörda markägare för att påbörja dialogen 

med regionen om möjligt färdigställande av vägen. 

Gatulysen? I Los, antal belysningställen. Beskriv hur det ligger till. 

2023-04-18 Anders Berg 

Synpunkter från Los om skyltningen vid E45. 

2023-04-14 Roland Hamlin 

En översyn pågår och har nyligen rapporterats till kommunstyrelsen. Skyltar med 

olika brister har tagits bort och nya skyltar har satts upp eller kommer att sättas 

upp. Presentation från Maria West Mutiso bifogas till protokollet 

Fiber utbyggnad, Los bland annat Fågelsjö, och hur är det med 5G. 

2023-04-14 Simon Rosell 

Länken går för att se statistik över fiberutbyggnaden i Ljusdals kommun. 
https://fiber.ljusnet.se/pages/Utbyggnad... 

Gällande 5G så är detta inget som kommunen har inom sitt ansvarsområde. 
Detta behöver i sådana fall tas med respektive marknadsaktör. 

Laddmöjligheter i Los, och mellan Fågelsjö och Hamra 

2023-04-14 Simon Rosell 

Kommunen eller dess bolag har inga planer på att i dagsläget etablera fler 
laddstationer i egen regi. Utan detta får ske via marknaden. Kommunen är 
välvilligt inställd till att hitta lösningar och att upplåta kommunal mark för detta 

ändamål om det är lämpligt. 
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40 istället för 60 genom Hamra. 

2023-04-14 Simon Rosell 

Hastighetsgränser på trafikverksvägar är inte för kommunen att sätta. Däremot 
så är kommunen en av parterna som trafikverket diskuterar med gällande 

hastighetsåtgärder på vägsträckor. Men dessa sätts enligt väglagen och 

medföljande förordningar, vilket innebär att det krävs beslut för att förändra 

detta. 

Vill att kommunen ska ta betalt för laddningen i Kårböle 

2023-04-14 Simon Rosell 

Detta är en fråga för Ljusdals Energi, men det är idag mer kostsamt att ta fram 

en betalningslösningen för åtgärden än att låta detta rulla på. 

Paketutlämning, postbox vid affären i Ramsjö. 

2023-04-14 Suzanne Bäckman 

Finns beslut hos postnord om att detta ska finnas, men ej har levererats. 

Dåliga vägar framför allt på trafikverkets vägar. 

2023-04-14 Simon Rosell 

https://www.regiongavleborg.se/regional-... 

På det statliga vägnätet, riksvägarna, så är det trafikverket som har har 
ansvaret. Åtgärder på dessa vägar finansieras via länstransportplanen som 

beslutas av region gävleborg. Kommunen är remissinstans i detta och påtalar 
givetvis vikten av att åtgärder sker i samtliga delar av kommunen. Under 
kommande planperiod finns det väldigt små delar som är planerade till Ljusdals 

kommun. 

Bilagor 
Skyltar Los Ramsjö - Rapport från Maria WM april 2023.pptx 

5.2. Kommunal service 
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Åtgärder 

Finns ett medborgarförslag gällande bibliotek i Los på sommaren, hur ligger ärendet? 

Ej angivet Lisa Angman 

Biblioteket har landat i att hålla fast vid den ursprungliga planen att alla filialer 
(inkl bokbussen) är stängda i juli. Vi har helt enkelt inte personal för att kunna 

hålla alla enheter öppna hela sommaren; vi arbetar med halv personalstyrka 

under semesterperioden. 

Vid mötena förekom uppgifter om bristande utrustning på räddningstjänsten. Peter 
Nystedt har tillfört en beskrivning av vilken utrustning räddningstjänsten har i Los, 
Ramsjö och Kårböle. Redogörelsen från Peter N läggs till protokollet. 

2023-04-14 Simon Rosell 

Posthuset i Los, dålig skick. Finns det nått ärende? 

2023-04-14 Simon Rosell 

Det finns idag ett tillsynsärende som handläggs av bygg och miljö. 

Hockeyplan och tennisplan i Los, vem ansvarar? Samma fråga i Ramsjö. 

2023-04-14 Torleif Bakke 

Det är Los skola, utbildningsförvaltningen. Varpå vaktmästare är org under 
Ljusdals hem. I Ramsjö ligger det på intraprenaden i Ramsjö. 

Går det att sätta upp en turisttoalett i Los? 

Ej angivet Torleif Bakke 

Det går att genomföra, däremot måste det beslutas om vem som tar 
kostnaderna som följer med. Detta behöver tas ett politiskt beslut för att kolla på 

även övriga kommundelar. 

Hur ligger det till med förslaget om en toalett på Nickelvallen? 

Ej angivet Torleif Bakke 

Det finns möjlighet för föreningen att söka kommunalt bidrag som delfinansierar 
insatsen. 
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Återvinngen, skulle behövas hushållssopor för fjällturister? 

2023-04-14 Mikael Timerdal 

Enl Ljusdal energi behöver det finnas en beställare som gör beställningen och 

står för kostnaden. Men det är alltid möjligt att lämna in medborgarförslag om 

specifika åtgärder. https://ljusdal.se/kommunpolitik/paverka... 

Lekplats i Kårböle behöver förses med sand. Kommunen löser det, när snön är borta. 

2023-04-14 Torleif Bakke 

Dasset på Skansen. 

2023-04-14 Simon Rosell 

Dasset är privat, och vi anser det inte vara kommunens angelägenhet att 
hantera detta. 

Finns det krav på hur många barn det måste finns för barnomsorg? (Ramsjö) 
Ramarna för barnomsorg. 

2023-04-14 Mikael Timerdal 

Svar från UF: 
När det kommer till öppnande av nya förskolor inom Ljusdals kommun finns idag 

inga riktlinjer att hänvisa till som vi använder oss av. Men för att starta igång en 

verksamhet, exempelvis en förskola måste det finnas ett bra underlag 

långsiktigt. Finns ett större underlag så det finns barn på flera avdelningar blir 
det mer fördelaktigt då det är svårt att få personal att räcka till på endast en 

avdelning. Det underlättar även med fler avdelningar när vi tittar på 

gemensamma kostnader för både lokaler, mat och städ. 

Man anser att kommunen har sålt bostäder i Ramsjö som är i dåligt skick till dåliga 
aktörer. 

2023-04-14 Simon Rosell 

Vi har sålt av fastighetsbestånd som vi inte har något behov av fastigheterna. 
Försäljning har gjorts på marknadsmässiga grunder, fastigheterna har sålt i 
befintligt skick. Sedan är det fastighetsägarens ansvar att underhålla fastigheten 

i enlighet med PBL, Plan- och bygglagen. 
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Vindkraft, bygdemedel - hur fördelas de 

2023-04-14 Roland Hamlin 

Bygdemedel från vindkraften fördelas som bidrag till projekt som utvecklar 
bygden. Syftet är inte att gynna enskilda personer, utan bidraget måste ha en 

bredare allmän nytta. Vilka projekt som prioriteras avgörs av lokalt sammansatta 

grupper via bygderåden, men kommunen sköter administrationen av 

ansökningarna mot en avgift. Stadgarna för vindkraftsfonderna omarbetas nu för 
att tydliggöra att kommunen inte styr fördelningen. Vilka projekt som beviljas 

framgår på kommunens hemsida. 

Vindkraft, tillstånddelen 

2023-04-14 Simon Rosell 

Till följd av kommunfullmäktiges beslut om att ny översiktsplan med tillhörande 

vindbruksdel ska göra om och att det under denna process vara restriktiv med 

nya etableringar av vindkraftsparker, kan vi som tjänstepersoner inte heller 
förespråka något annat i frågan. Men arbete med nya översiktsplanen pågår och 

under denna process som kommer berörda parter erbjudas möjligt att yttra sig 

på förslaget. 

Lördagsbuss Ramsjö 

2023-04-14 Simon Rosell 

Finns ett medborgarförslag, frågan är skickat till x-trafik för att få ett pris på 

detta. Sedan är det ett politiskt beslut i frågan. 

Översiktsplanen, hur kommer detta samrådsförfarande att gå till? 

2023-04-14 Simon Rosell 

Samråd kommer genomföras enligt gängse förfarande med fysiska 

samrådsmöten i alla kommundelar. Det kommer också att finnas handlingar 
tillgängligt digitalt med även i de fem kommundelarna på någon form av 

kommunal anläggningen eller annan möjlig samlingsplats. 

Bilagor 
Beskrivning Rtj.docx 
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5.3. Boenden 

Åtgärder 

Ödehusinventering på de tre orterna, hur finns det möjlighet för? 

2023-04-14 Simon Rosell 

Detta är möjligt att genomföra, det finns flertalet exempel på kommuner som 

genomfört detta med blandade resultat, både goda och dåliga. Idag finns det 
inga resurser för att genomföra detta. Men det är ett politiskt beslut att prioritera 

och resurs sätta i sådana fall. 

Planeras för tomter på Örnbergsvägen? 

2023-04-14 Simon Rosell 

Inte i dagsläget så planeras det för några fler kommunala tomter i Los. 

Strategier för fler bostäder i samtliga tre orter framför allt LGH och kan man köpa 
tillbaka och renovera? 

2023-04-14 Simon Rosell 

Enligt Ljusdalshem som är det kommunala bostadsbolaget finns det ingen 

marknad för att i dagsläget bygga nya bostäder i vare sig Los, Ramsjö eller 
Kårböle. Kostnadsläget för denna typ av etablering kontra intäkter för hyror 
innebär att kalkylen för att bebygga blir negativ. 

6. Datumförslag för återbesök i höst 

Åtgärder 

Nästa serie möten planeras ihop med byalagen. Preliminärt föreslagna datum för 
möten är i september, vecka 37-38. 

2023-06-30 Roland Hamlin 
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